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Deltagere: 
 
Repræsentanter for 
censorformandskaberne: 
Benny Jacobsen 
Birger Kjer Hansen 
Christina Louise Lindhardt 
Christine Enø Helmudt 
Ditte Høgsgaard 
Dorte Høst 
Fie Høyrup 
Heidi Høgh Frederiksen 
Henrik Brøndum Holm 
Jakob Egeris Thorsen 
Jakob Overgaard 
 

 
 
 
 
Lene Dørfler 
Lis Montes de Oca 
Lone Jørgensen 
Martin Nors Hansen 
Niels Kühl Hasager 
Signe Bjørnholt Marcussen 
Sonja Svendsen 
Steffen Svendsen 
Tanja Lucia Sørensen 
Trine Andresen 
Vagn Jørgensen 
 

Repræsentanter for ledernetværkerne: 
Anders Nørgaard 
Dorte Müller 
Helle Ahler 
Jutta Fischer 
Karin Løntoft Degn-Andersen 
Katrine Borg-Hansen 
Kirsten Honoré 
Klaus Ernst Hansen 

Lene Kjærgård-Jensen 
Lene Mosegaard Søbjerg 
Per Marcussen 
Pia Mortensen 
Pia Øxenberg Hansen 
Søren Smedegaard 
Tina Have Lauesen-Day 

 
Øvrige: 
Alexander von Oettingen 
Annette Bohsen Pedersen 
Karina Gram 
Louise Liljensøe Andresen 

Mette Skovfoged Hansen 
Stine Bilstrup Rask 
Susanne Andersen 
Ulla Arreborg 

 
 
 

1. Velkomst v/Louise Liljensøe Andresen 
Leder af Censorsekretariatet, Louise L. Andresen, bød velkommen.  

Referat 

Møde i Repræsentantskabet for Professionshøjskolernes 
Censorsekretariat 
Torsdag den 6. marts 2023 kl. 9.00-11.00 
Virtuel 



 
 
2. Godkendelse af dagsorden v/Louise Liljensøe Andresen (beslutningspunkt) 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 
 

 
3. Godkendelse af sidste referat v/Louise Liljensøe Andresen (beslutningspunkt) 

Referatet fra repræsentantskabsmødet den 29. september 2022 blev godkendt uden 
bemærkninger. 

 
 

4. Den formelle organisering hos professionshøjskolerne – det administrative 
fællesskab v/Stine B. Rask (orientering)  
Orientering fra formanden for det administrative fællesskab for Professionshøjskolernes 
Censorsekretariat.   
 
Stine gennemgik kort organiseringen. 
 
Alexander er formand for Repræsentantskabet for Professionshøjskolernes 
Censorsekretariat. 
 
Der vil være 2 administrative fællesskaber for henholdsvis Censor-IT og 
Professionshøjskolernes Censorsekretariat med Stine som formand for styregrupperne 
for de 2 administrative fællesskaber. Det administrative fællesskab for 
Censorsekretariatet er etableret, mens arbejdet med etablering af det administrative 
fællesskab for Censor-IT er igangsat.  
 
Louise vil være leder af de 2 administrative fællesskaber. 
 
  

5. Repræsentantskabets formål og kommissorium v/Alexander von Oettingen 
(drøftelse) 
Arbejdsgruppen, som blev nedsat på det seneste repræsentantskabsmøde, fremlægger 
forslag til nyt kommissorium og beskrivelse af repræsentantskabets formål. 
 
Alexander fortalte, at arbejdsgruppen siden sidste repræsentantskabsmøde har 
udarbejdet forslag til kommissorium og baggrundsnotat om repræsentantskabets 
deltagerkreds og formål, som er udsendt sammen med dagsorden for dette møde.  
 
Alexander benyttede lejligheden til at takke arbejdsgruppen for et godt og konstruktivt 
samarbejde.  
 
Sonja Svendsen, Censorformandskabet ved Pædagoguddannelsen, foreslog, at formålet 
omkring kvalitetssikring udelades, da det ifølge censorbekendtgørelsen ligger i 
censorformandskabets arbejde og ikke i repræsentantskabet. 
  
Arbejdsgruppen nævnte, at der ifm. udarbejdelse af kommissoriet var stor fokus på 
netop rollefordelingen ift. kvalitetssikring, og at der ønskes et forum for bred dialog, 
erfaringsudveksling og samarbejde. Det enkelte censorformandskab har stadig den 
direkte dialog omkring den uddannelsesspecifikke kvalitetssikring med de relevante 
uddannelsesinstitutioner jf. censorbekendtgørelsen. 
 
Der var bred opbakning til forslaget til kommissorium, men deltagerkredsen bør 
præciseres, så det fremgår, hvilke uddannelser der kan deltage.  
 



Deltagerkredsen præciseres derfor i kommissoriet, som herefter er endeligt.  
 
 

6. Karakterstatistikker – næste skridt v/Stine B. Rask (drøftelse) 
Drøftelse om mulig levering af yderligere karakterstatistikker opgjort på 
uddannelsesniveau for øvrige prøver med ekstern censur. 
 
Stine fortalte, at der er blevet udsendt karakterstatistikker vedr. bachelorprojekter til 
censorformandskaberne, og der var bred enighed om, at det var værdifuldt, og at det 
også ønskes fremadrettet. Stine undersøger baggrunden for den valgte 
opgørelsesperiode, og om det eventuelt kan ændres til 1. september – 31. august, så 
det passer med semestrene. 
 
På hele sektorens vegne kunne Stine fortælle, at der p.t. desværre ikke er mulighed for 
at trække valide karakterstatistikker på fagniveau. Stine tilføjede, at det ikke kun er i 
sektoren, at der er problemer hermed, idet et tilsvarende projekt hos Danmarks 
Statistik også er udskudt, grundet udfordringer med det eksisterende datamateriale.  
 
Stine forespurgte, om det vil give mening at undersøge muligheden for en samlet 
statistik for prøverne med ekstern censur. Flere gav udtryk for, at det ikke giver et godt 
billede, men at det er bedre end ingenting. Stine afklarer den videre proces med 
tilvejebringelse af en samlet statistik for prøver med ekstern censur.  
 
Der blev udtrykt stort ønske fra flere censorformandskaber om fagopdelte 
karakterstatistikker, da karakterniveauet på de enkelte fag er et vigtigt parameter ift. 
kvalitetssikringen. 
 

 
7. Udvikling af kursusmateriale målrettet censorformandskaberne v/Louise 

Liljensøe Andresen (orientering) 
Orientering om tilskud fra Uddannelses- og Forskningsstyrelsen til udvikling af 
kursusmateriale målrettet censorformandskaberne. 
 
Louise fortalte, at Censorsekretariatet har fået tilskud til at udvikle kursusmateriale, 
som er målrettet censorformandskaberne. Kurset skal give censorformandskaberne en 
introduktion til hvervet og de rammer, der gælder på censorområdet bl.a. med 
organisatoriske, juridiske og administrative aspekter. 
 
Projektet løber indtil ultimo 2025. 
 
 

8. Fælles DPO-ordning v/Stine B. Rask (orientering) 
Orientering om den fælles DPO-ordning gennem DeiC, som professionshøjskolerne 
stiller til rådighed for professionshøjskolernes censorkorps, herunder finansiering. 
 
Stine fortalte, at sektoren har besluttet, at DPO-ordning igennem DeiC er den ordning, 
som professionshøjskolerne stiller til rådighed og finansierer. Der kan ikke finansieres 
andre ordninger. 
 
En censorformand bemærkede, at der stadig er uafklarede forhold mht. fordeling af 
dataansvar, og at censorformandskaberne burde have haft indflydelse på valg af DPO. 



Stine tilføjede, at konstellationen med censorkorpsene er særlig, idet at de ikke har 
eget budget eller midler. 
 
 

9. Næste møde (beslutningspunkt) 
Beslutning om at næste møde afholdes: tirsdag den 5. september 2023 kl. 11-14 fysisk 
i Kolding.  
 

 
10. Eventuelt 

Evaluering af mødeformer blev foreslået som dagsordenpunkt til næste møde. 
 
 
Louise og Alexander takkede for et godt møde. 
 
 
   

 
 


